
Zápis ze 4. zasedání rady programu Progres Q07 „Centrum pro studium středověku“  
7. prosince 2017, hlavní budova FF UK, 17.00–19.15  
 
 
Přítomni:  
prof. Jan Čermák 
dr. Martin Bažil 
prof. Marie Bláhová 

prof. Lenka Bobková 
doc. Daniel Boušek  
doc. Lucie Doležalová 

prof. David Eben 
dr. Tomáš Klír 
doc. Michaela Ottová 

 
 
Průběh jednání: 
 
1) Zahájení jednání rady a seznámení s programem (koordinátor prof. J. Čermák). 
 
2) Čerpání finančních prostředků v roce 2017 – bilance po jednotlivých položkách 
s komentářem a zároveň diskuze o výhledu na rok 2018 (představila doc. L. Doležalová): 
a) celkový objem prostředků přidělených na rok 2018 není ještě znám, podstatné jsou proto 
vzájemné relace dílčích položek; 
a) na rok 2018 je plánován poloviční úvazek pro dr. Kláru Petříkovou, jejíž projekt vyšel vítězně 
z vypsané vnitřní soutěže Progresu Q07 (odměna ve výši poloviny úvazku je vytvořena v rámci 
projektu UNCE: „Univerzitní centrum pro studium antické a středověké myšlenkové tradice“); 
b) dorovnání platových podlah – v roce 2017 byly splněny požadavky jednotlivých základních 
součástí; pro rok 2018 to závisí na celkové výši rozpočtu; 
c) odměny členům rady – v roce 2018 předpokládána jen mírná modifikace u doc. M. Ottové 
(viz níže, bod 5a); 
d) stipendia administrativním silám – v roce 2017 bylo udělováno měsíční stipendium Mgr. 
Heleně Filipové a Mgr. Marii Vaňkové (2018 by to mělo být obdobné); 
e) využití Fondu osobního rozvoje („hřivny“) – diskutováno podrobněji (viz níže, bod 4); 
f) vnitřní soutěž – poměr prostředků ve fondech určených na Fond osobního rozvoje a vnitřní 
soutěž by měl být v roce 2018 přibližně obdobný jako v roce 2017 (1:1). 
 
3) Personální obsazení a čerpání finanční částky určené k dispozici na vědecké účely podle 
osobního uvážení (Fond osobního rozvoje, tzv. „hřivny“): 
a) v roce 2018 se Progresu Q07 nebudou dále účastnit prof. I. Hlaváček a dr. T. Velička, neboť 
již nemají úvazek na FF UK; 
b) nově budou do Progresu Q07 zařazeni postdoktorští pracovníci zaměstnaní díky projektu 
UNCE (Klára Petříková, Matouš Jaluška, Václav Žůrek, Dušan Coufal, Jan Ciglbauer) – rada 
souhlasila. 
 
4) Využití Fondu osobního rozvoje (tzv. „hřivny)“ a kvalita výstupů za rok 2017: 
a) v několika případech byly „hřivny“ čerpány chvatně až koncem roku – pro rok 2018 bude 
proto od každého vyžadována konkrétnější rozvaha, a to na samém počátku roku (a opětovně 
v případě nutnosti v červnu). Ta bude součástí výzvy rozeslané koordinátorem v zastoupení 
rady v lednu 2018. Výzva bude dále obsahovat informaci o škále možných vědeckých a 
vědecko-organizačních činností ve vazbě na (na základě zkušeností z roku 2017) a informaci o 
hodnocení činnosti na konci roku 2018 (viz níže, bod 4e). 
b) diskuze o kritériích způsobu čerpání „hřiven“ – mají, či nemají být konkretizována? Pro rok 
2017 pevnější kritéria chyběla, v principu je není třeba stanovit ani pro rok 2018, členům 
Progresu Q07 však bude ve výběru způsobů čerpání „hřiven“ ponechána stávající volnost;   



c) kvalita výstupů – zprávy o činnosti a publikačních výstupech jednotlivých členů za rok 2017 
ukázaly velmi široké rozpětí aktivit. Členové jsou a budou i nadále hodnoceni zejména podle 
publikačních výstupů, v odůvodněných případech ovšem také podle dalších aktivit, jako je 
organizace náročné mezinárodní konference, intenzivní zapojení studentů do vědecké činnosti 
apod. 
d) publikační výstupy budou napříště sledovány v OBD, kde bude třeba je registrovat, byť třeba 
zatím jen jako rozpracované, nejpozději do konce listopadu 2018, aby je rada mohla na svém 
prosincovém zasedání zhodnotit;  
e) kvalita výstupů bude hodnocena členy rady – rok 2017 byl hodnocen pomocí dotazníkového 
formuláře, který ne všichni členové rady dosud vyplnili. Je proto nutné, aby dotazník i zbývající 
členové rady vyplnili nejpozději do neděle 10. 12. Následně proběhne diskuse a případné 
hlasování per rollam o výkazech činnosti u těch členů Progresu, kde nebude panovat o shoda o 
jejich dostatečné úrovni. Na základě celkového hodnocení budou členové Progresu Q07 
následně vyrozuměni o svém letošním výsledku, hodnoceném na stupnici A-B-C-D. V případě 
hodnocení stupněm C budou upozorněni, že v případě opakovaného hodnocení stupněm C na 
konci roku 2018 nebude jejich podíl na činnosti Progresu Q07 nadále možný. Totéž bude platit 
již letos u těch členů Progresu, jejichž letošní činnost bude ohodnocena stupněm D.  
f) účastníci Progresu Q7 budou informováni o výsledcích hodnocení a rovněž dostanou 
detailnější instrukce na rok 2018 (viz výše, bod 4a). 
 
5) Personální obsazení rady: 
a) Funkce koordinátora spolupráce mezi jednotlivými Progresy, kterou byla pověřena doc. 
Ottová, se ukázala jako zbytečná, takže doc. Ottová tuto funkci nadále vykonávat nebude (a 
v důsledku toho se její měsíční odměna v roce 2018 bude rovnat odměně ostatních řadových 
členů rady). 
b) Prof. M. Bláhová rezignovala na své členství v radě kvůli velkému vytížení a také prioritní 
činnosti v rámci jiného Progresu; jako nového reprezentanta pomocných věd historických 
navrhla paní prof. Hanu Pátkovou. V této souvislosti se rada usnesla, že žádoucím minimem 
formálního úvazku člena rady na Progresu Q07 by napříště mělo být 0,3 tzv. úvazku.  
c) Koordinátor prof. J. Čermák navrhl a zdůvodnil rozšíření rady o dr. Starého (mj. redaktor 
ediční řady překladů středověkých textů) – návrh byl přijat; 
d) koordinátor prof. J. Čermák navrhl a zdůvodnil rozšíření rady o prof. M. Nejedlého (mj. 
podstatné pro posílení systémových vazeb Progresu na historické vědy a intenzivnější 
zapojení frankofonních medievalistů nejen na FF UK) – členství v radě bude s prof. Nejedlým 
dále diskutováno s ohledem na míru jeho formálního zapojení v Progresu Q07 jako celku 
(nyní 10%, avšak žádoucí by bylo minimum 0,3 – viz bod 5b); 
 
6) SVV – o výši a možnostech čerpání v roce 2018 zatím chybí informace (doc. L. Doležalová). 
 
7) Ediční řada překladů středověkých textů – garantem dr. Jiří Starý z ÚGS FF UK; aktuální 
informace byly rozeslány v nedávné době e-mailem (prof. J. Čermák). 
 
8) Dodatečné oznámení a schválení mimořádných rozhodnutí učiněných koordinátorem:  
a) vyplacení stipendia Mgr. Heleně Filipové ve výši 10000,- Kč jako odměny za mimořádné 
vytížení při administraci Progresu Q07 koncem roku; 
b) převod 50.000,- Kč do Národní knihovny jako úhrady služeb mezinárodní výpůjční služby; 
c) převod části finančních prostředků z roku 2017 na 2018 a jeho zdůvodnění (International 
Medieval Congress v Leedsu, úvazek pro dr. Kláru Petříkovou, konference European Society 
for Textual Scholarship v listopadu 2018 na FF UK). 
 



9) Vztah FF UK a CMS – od roku 2018 bude nově fungovat i personální propojení 
prostřednictvím projektu UNCE (Dušan Coufal, Václav Žůrek). Připravována je vedením FF 
UK ve spolupráci s RUK a CMS smlouva o spolupráci CMS a FF UK. 
 
10) Bude třeba aktualizovat seznam doktorandů afiliovaných k Progresu Q07 (Mgr. Helena 
Filipová). 
 
11) Další – dotaz doc. Michaely Ottové na možnost dílčí finanční podpory pro sborník prací 
prof. Jaromíra Homolky v roce 2018 – bude řešeno v rámci otevřené soutěže v r. 2018. 
 
12) Zakončení setkání rady koordinátorem. 
 
 
Zapsal: dr. Tomáš Klír 
 
 


